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Päevakord:

1. Eesti Mesinike Liidu tegevuskava 2013 ja eelarve 2013 arutamine
2. EML aruande-valimiskoosoleku ettevalmistused ja volinike kokkukutsumisest
3. EML juhatuse aruande koostamise arutamine, juhatuse liikmete tegevusaruannetest
4. Ülevaade EML liikmeskonnast ja liikmemaksude laekumisest 2013.a. eest 
5. Informatsioon ja lühiteemad:

5.1. Informatsioon MAK 2014-2020 koostamise protsessist ja võimalikest positiivsetest väljunditest 
mesinduse suunas

5.2. Informatsiooni vahendamine NBBC aastakoosolekust Norras ja EPBA koosolekust Hispaanias
5.3. EML liikme Raigo Kebja kirja arutamine ja vastuse seisukohtade formuleerimine

6. Kohapeal algatatud küsimused
 

Koosoleku juhataja A.Kilk tutvustab päevakorda ja see kinnitatakse ühel häälel.

1. Eesti Mesinike Liidu tegevuskava 2013 ja eelarve 2013 arutamine

A.Kilk tutvustab lühidalt  tema poolt koostatud EML arengukava algvarianti, mis on koostatud aastaks kuni 
2020.  Selle ühe osana koostatakse ka tegevuskava 2013.  (protokolli lisa nr.1)

M.Rosenfeld teeb ettepaneku, et eelarve nimetada finantsplaaniks. Selgituseks see, et eelarves hea tavana 
peavad  tulud ja kulud olema tasakaalus, kuid meie tulud on vaid prognoositavad.  Seega ei saa me kinnitada 
väga konkreetset eelarvet veel 2013.aastaks. Aluseks saame võtta vaid liikmemaksude laekumised ja selle 
arvelt tehtavad kulutused. Et ei tekiks valesid arusaamu, siis oleks mõistlikum kujundada finantsplaan. Sellega 
koosolekul olijad nõustuvad.

Otsus: juhatuse liikmed teevad EML arengukavasse omapoolseid muudatusi hiljemalt 11. veebruariks. 
Seejärel saadab tegevjuht arengukava liikmetele ettepanekute tegemiseks ja arutamiseks. Tagasisidet 
arutatakse järgmisel juhatuse koosolekul märtsikuus 2013.  Arengukava arutelu võtta ka üldkoosoleku 
päevakorda.

2. EML aruande-valimiskoosoleku ettevalmistused ja volinike kokkukutsumisest

M.Rosenfeld informeerib, et Paide Kultuurikeskuse saali ei õnnestunud saada, kuna oli juba hõivatud. 
Broneeritud on Viljandi Maavaltsuse 200-kohaline saal. „
A.Kilk tutvustab eelmisi valimisi ja volinike normi määramist juhatuse poolt.

Erinevad arutelud, kas jätkata volinike koosolekutega või kutsuda vastavalt MTÜ-de seaduse kohaselt kokku 
üldkoosolek ja kutse edastada kõigile liikmetele.

Väga pingeline arutelu. Lõpptulemuseni koosoleku raames ei jõutud. Arutelu jätkus e-kirjadega kuni 7. 
veebruarini ja võeti vastu otsus kokku kutsuda üldkoosolek MTÜ-de seaduses ettenähtud korras.



Otsus : Kokku kutsuda EML-I üldkoosolek  23. märtsil  vastavalt MTÜ seaduse § 20 p. 2 alusel. Toimumiskoht 
Viljandi linn. Päevakord täpsustatakse aruteludes e-kirjadega ja kutse üldkoosolekule avalikustatakse täies 
mahus veebruarikuu „Mesinikus” ning saadetakse e-kirjadega neile, kes on oma aadressist teavitanud.
Koosolekul saavad osaleda ja hääletada kõik EML-I liikmed või esindada end korektse volitusega. Tegevjuht 
saadab välja ühtse volituse vormi. Osalejatel palutakse end eelnevalt registreerida ja volitused esitada. 
Samuti palutakse esitada eelnevalt juhatuse liikme kandidaate (kandidaadi eelnev nõusolek kohustuslik).

3. EML juhatuse aruande koostamise arutamine, juhatuse liikmete tegevusaruannetest

A. Kilk teeb ettepaneku, et kõik juhatuse liikmed annaksid ülevaate, mida nad on oma juhatuse liikmeks 
oleku ajal teinud.  

Raamatupidamise aruanne on koostamisel. Tegevusaruande põhiosa tööversiooni koostab A.Kilk, teised 
juhatuse liikmed  täiendavad.

4. Ülevaade EML liikmeskonnast ja liikmemaksude laekumisest 2013.a. eest 

M. Rosenfeld selgitab, miks tuleb juhatuse koosolekute protokollides vormistada uute liikmete vastuvõtmine ja 
liikmete lahkumissoovid. 
. 
Ettepanek: lugeda EML-I liikmeteks need, kes on 2012.aasta eest korrektselt tasunud liikmemaksu, kuna 
varasemast perioodist liitunud liikmeid, kes ei ole tasunud korrektselt liikmemaksu, pole enam mõtet otsida. 
Kui nad oleksid olnud huvitatud liikmeksolekust, siis kindlasti oleksid nad endast märku andnud, sest nende 
postkasti „Mesinik“ ei jõudnud.
Edaspidi pidada arvestust igakuuliselt. Kaaluda ka seda, et koheselt ei saa  tasuda liikmemaksu – enne oodata 
juhatuse otsust. Hetkel jääb see vanaviisi, et soovijad saavad koheselt liikmemaksu tasuda. 

M.Rosenfeld lisab protokolli lisana liikmemaksu tasunud nimekirja seisuga 18.12.2012 – see oli andmebaas, 
mille alusel saadeti välja detsembrikuu „Mesinik”.   Teeb ettepaneku  võtta see  liikmete nimekiri arvestuse 
üldaluseks.

Otsus: kinnitada nimekiri seisuga 18.12.2012 (437 liiget)  ja võtta see liikmete nimekirja aluseks ja edaspidi 
kinnitada jooksvalt juurdetulnud liikmete avaldused e-kirjaga, sest juhatuse koosolekud ei toimu 
igakuuliselt. Tegevjuht teavitab juhatust ja vastutab liikmete andmebaasi eest.  (protokolli lisa nr. 2)

M. Rosenfeld esitab liikmete liikuvuse ülevaate ajavahemikus 19.12.2012 – 05.02.2013  ja palub selle ülevaate 
kinnitada: (nimekiri nähtav ainult paberkandjal)

19.12.2012-05.02.2013  EML-ist lahkunud – 6 inimest (s.h. 1 surnud, 1 juhul jätab poeg ja 4 inimest ei taha 
enam liikmed olla)

19.12.2012-05.02.2013 EML-ga liitumisavaldused – 17 inimest

Liikmete arvuline koosseis seisuga 05.02.2013 -  448 liiget.

Otsus:  kinnitada liikmete lahkumised ja liitumisavaldused ning liikmete arv – 448 inimest.

5. Informatsioon ja lühiteemad:
5.1. Informatsioon MAK 2014-2020 koostamise protsessist ja võimalikest positiivsetest 

väljunditest mesinduse suunas

MAK-I töökomisjonis osaleb EML esindajana J.Tull



J.Tull tegi lühikese ülevaate MAK maaelu töögrupi tööst. Algselt oli töös 5 alameedet, nüüdseks liideti kaks 
alameedet üheks, mille tulemusena on võimalik mesinikel taodelda konkursi korras suuremaid rahalisi 
vahendeid mesilahoone ehitamiseks. Kõik varasemad investeeringu võimalused mesindusse jäävad üldiselt 
samaks ka uue perioodi jooksul.

5.2. Informatsiooni vahendamine NBBC aastakoosolekust Norras ja EPBA koosolekust 
Hispaanias

NBBC aastakoosolekul osales EMLi esindaja juhatuse liige Arvi  Raie ja mesindusprogrammi projektijuht Aivar 
Raudmets. 

31.01-01.02.2013 toimus osavõtt Põhjamaade ja Baltimaade Mesindusnõukogu PBMN aastakonverentsist 
Lätis,  arutelu  ja  konsultatsioonid  osavõtvate  maade  mesinike  liitude,  ülikoolide  ja  uurimisasutuste 
esindustega  Euroopa  Liidu  direktiivide  kohase  mesindusalase  arendustöö  raames  rahvuslike 
mesindusprogrammide  täitmise  teemadel  perioodil  2010-2013,  eriti  mesilashaiguste  seire,  tõrje  ja  
profülaktika  alase  tegevuse  osas,  sealhulgas  vastava  teavitustöö  korraldamise  ja  teabematerjalide 
koostamise küsimustes.

EPBA koosolekul Madriidis osales Kutseliste Mesinike Ühingu esindajana EML juhatuse liige Mart Kullamaa.

See toimus 28-31.01.2013. Arutluse all olnud peamsied teemad puudutasid võimalikke seadusemuudatusi 
pestitsiidide ja GMO teemadel ning mesindussektori seisukohavõtte nendes küsimustes. Samuti tutvustati 
mesinduse ja meeturu olukorda liikmesriikide kaupa eraldi. Räägiti mesindusalaste veterinaarravimite 
kättesaadavuse parandamise võimalustest ning läbirääkimistest suhkrutootjatega. Uute liikmetena võeti vastu 
EPBA koosseisu Eesti ja Poola. Samuti võeti kirjalikult toetav seisukoht Soome mesindussektori pöördumises 
oma valitsuse poole, milles selgitatakse mee ning suhkruid sisaldavate toodete erinevust, mistõttu meele ei 
tohiks kohaldada plaanitavat magusamaksu.

5.3 EML liikme Raigo Kebja kirja arutamine ja vastuse seisukohtade formuleerimine

EMLi  liige Raigo Kebja esitas järelpärimise 24.novembril Jänedal toimunud sügiskoosolekul vastuvõetud 
liikmemaksu kohta. (protokolli lisa nr. 3)

Juhatuse liikmed tõdesid, et kuna järgiti pikaajalisi traditsioone liikmemaksu otsustuse küsimustes, siis 
vajakajäämisi oli koosoleku tehnilises korraldamises ja kokkukutsumises. 

Otsus:  Juhatuse nimel vastab R.Kebja järelpärimisele juhatuse esimees ja liikmemaksu kinnitamine võetakse 
uuesti  märtsikuus toimuval üldkoosoleku päevakorda. (vastuskiri protokolli lisa nr. 4)

6. Kohapeal algatatud küsimused

M. Rosenfeldi  info - „Mesinik“ kalender – allesjäänud eksemplarid reklaamiks ja kas seda traditsiooni jätkata?
Koostada ka mesinikele kalender-märkmik (töömärkmik) – kas see on mõttekas?
Põgusalt arutati EMLi rinnamärkide üle. Konkreetset otsust vastu ei võetud.
Põgusalt arutati auliikme nime üle. Enne kui seda nimetust kellegile omistada, tuleb välja töötada kord 
(statuut).

Koosolek lõppes kell   19.00

Juhatas:  Aleksander Kilk      
Protokollis  Marianne Rosenfeld


